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BRMG-KSiT-IX.0012.6.2011 
 
 

PROTOKÓŁ Nr 09-06/2011 
 
z posiedzenia Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło się dniu 18 maja 2011 roku, rozpoczęte o godz.15.30, w sali nr 
003- Nowy Ratusz przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 
siedmiu (6), czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 9 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został wysłany do radnych drogą elektroniczną w 
terminie regulaminowym, porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący Mirosław Zdanowicz, zaproponował zmiany i wprowadzenie do 
porządku obrad skierowane do zaopiniowania przez Komisję następujące sprawy w 
punktach:  

• Dotychczasowy punkt 5  
     Przygotowanie Miasta Gdańska do sezonu turystycznego 2011 w zakresie 
     promocyjnym i bezpieczeństwa staje się punktem 1. 
 
• Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2011 rok – 
druk nr 177.- staje się punktem 1.1 

 
• Dotychczasowy punkt 1  

          Opiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2010 
          rok – w zakresie działania Komisji.- staje się punktem 2 
 

• Dotychczasowy punkt 2 
           Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej  Uchwałę w 
           Sprawie wprowadzenia przepisów porządkowych związanych z przewozem osób 
           i bagażu taksówkami na terenie Miasta Gdańska oraz wprowadzenia  
          dodatkowego oznaczenia, w które winny być zaopatrzone taksówki osobowe.-  
           druk nr 170.- staje się punktem 3 
 

• Dotychczasowy punkt 3 
           Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wykazu 
           kąpielisk na polskich obszarach morskich  przyległych do granic Gminy  Miasta 
           Gdańska w roku 2011. –  druk nr 150. – staje się punktem 4 
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• Dotychczasowy punkt 4 
         Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
         XLIII/525/96 Rady Miasta Gdańska z dnia 30.12.1996 r. w sprawie 
         przekształcenia zakładu budżetowego Miejskiego Ośrodka Sportu i 
         Rekreacji w Gdańsku w jednostkę budżetową o nazwie Miejski Ośrodek 
         Sportu i Rekreacji w Gdańsku. – druk nr 153.- staje się punktem 5 
 
W dalszym ciągu posiedzenia przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony 
poniżej porządek posiedzenia wraz z zaproponowanymi zmianami: 
 
1. Przygotowanie Miasta Gdańska do sezonu turystycznego 2011 w zakresie  
    promocyjnym i bezpieczeństwa. 
   Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska, Pani Iwona Bierut- 
   Dyrektor WPG, Pan Andrzej Socik -Referat Turystyki WPG, Pani Anna Zbierska- 
   Dyrektor Biura Prezydenta ds. Promocji Miasta, Pan Leszek Paszkowski-Dyrektor 
   MOSiR, Pan Leszek Walczak-Komendant Straży Miejskiej, Pan Zbigniew Pakuła –  
   Komendant Miejski Policji w Gdańsku.  
 

1.1 Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 
      uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2011 rok – 
      druk nr 177 
    Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 
2.Opiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2010 rok – 
   w  zakresie działania Komisji. 
  Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

3.Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej  Uchwałę w  
   sprawie wprowadzenia przepisów porządkowych związanych z przewozem osób i  
   bagażu taksówkami na terenie Miasta Gdańska oraz wprowadzenia dodatkowego  
   oznaczenia, w które winny być zaopatrzone taksówki osobowe.- druk nr 170. 
 Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

4.Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wykazu kąpielisk na   
   polskich obszarach morskich  przyległych do granic Gminy  Miasta Gdańska w roku  
   2011. –  druk nr 150.  
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  

 

5.Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/525/96 
   Rady Miasta Gdańska z dnia 30.12.1996 r. w sprawie przekształcenia zakładu  
   budżetowego Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku w jednostkę  
   budżetową o nazwie Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku. 
    –  druk nr  153. 
 Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

6. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Głosowanie: 
Komisja - porządek przyjęto i przegłosowano jednogłośnie – 6 głosami za. 
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PUNKT  - 1 
 

1. Przygotowanie Miasta Gdańska do sezonu turystycznego 2011 w zakresie  
    promocyjnym i bezpieczeństwa. 
   Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska, Pani Iwona Bierut- 
   Dyrektor WPG, Pan Andrzej Socik -Referat Turystyki WPG, Pani Anna Zbierska- 
   Dyrektor Biura Prezydenta ds. Promocji Miasta, Pan Leszek Paszkowski-Dyrektor 
   MOSiR, Pan Leszek Walczak-Komendant Straży Miejskiej, Pan Zbigniew Pakuła –  
   Komendant Miejski Policji w Gdańsku.  
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Jeśli chodzi o sprawy związane z przygotowaniem miasta do sezonu, chciałem 
państwu radnym i państwu obecnym zaprezentować prezentacje dotyczącą 
przygotowania MOSiR Gdańsk do sezonu kąpielowego. 
 

W SEZONIE LETNIM 2011
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� Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku organizuje w okresie sezonu letniego 
(13 czerwca do 31 sierpnia) na terenie Gdańska siedem kąpielisk strzeżonych o 
łącznej długości: 1600 m linii brzegowej.

� Blisko 50 tys. osób odwiedzających kąpieliska w Gdańsku każdego dnia.

 
 
 

� Kąpielisko Gdańsk – Jelitkowo

- 200 mb strzeżonych

� Kąpielisko Gdańsk – Klipper – Jelitkowo

- 100 mb strzeżonych

� Kąpielisko Molo Gdańsk Brzeźno

– 500 mb strzeżonych

� Kąpielisko Dom Zdrojowy Brzeźno

- 100 mb strzeżonych

� Kąpielisko Gdańsk-Stogi

- 400 mb strzeżonej plaży

� Kąpielisko Gdańsk-Sobieszewo

ul. Falowa - 200 mb strzeżonej plaży

� Kąpielisko Gdańsk-Orle

- 100 mb strzeżonej plaży

Kąpieliska czynne  w godzinach 9.30 – 17.30  
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� 79 etatowych ratowników czuwających każdego dnia nad bezpieczeństwem kąpiących się,

� Ponad sto ratowniczych staży społecznych w sezonie letnim 2010, 

� 4 łodzie motorowe, quad z przyczepką do transportu poszkodowanego oraz skuter wodny wyposażony w platformę

ratowniczą, 

� Profilaktyka bezpieczeństwa na wodą – letnie akcje

� Szkółka ratownictwa,

� Szkolenia ratownicze prowadzone przez cały rok,

� Na każdym kąpielisku grupa szybkiego reagowania oraz profesjonalnie wyposażony punkt medyczny – zestawy medyczne 

R1,

� Każde stanowisko posiada sprzęt łączności, umożliwiający szybką komunikację między ratownikami i Centrum Koordynacji 

Ratownictwa WOPR,

� System bezpiecznej identyfikacji plaż,

� Profilaktyka bieżącej kąpieli

� Informacja o czerwonej i białej fladze oraz temperaturze wody w internecie

� Informacje dot. bezpieczeństwa i ekologii zgodnie z programem „Błękitna Flaga”.

� Społeczna inicjatywa - stowarzyszenie LIFEGUARD GDAŃSK

 
 
 
 
 
 

� Ochrona w porze poza działalnością kąpielisk: 
Sobieszewo, Jelitkowo, Dom Zdrojowy, Klipper, Orle, 
Stogi, Molo 

� Monitoring kąpielisk: Stogi, Molo

� Sezonowe stanowisko funkcjonariuszy Straży Miejskiej

� Współpraca z:
Centrum Koordynacji Ratownictwa WOPR, 
Komendą Miejską Policji / Referatem Prewencji na 
Wodach, Strażą Miejską, Kapitanatem Portu Gdańsk, 
Urzędem Morskim w Gdyni, Pogotowiem Ratunkowym, 
Lotniczym Pogotowiem Ratunkowym, 
Ratownictwem Morskim SAR, Komendą Miejską
Państwowej Straży Pożarnej, Ochotniczą Strażą Pożarną
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LETNIE AKCJE NA KLETNIE AKCJE NA KLETNIE AKCJE NA KLETNIE AKCJE NA KĄPIELISKACHPIELISKACHPIELISKACHPIELISKACH
� „Mamo tu jestem”

� Power Paraglide Rescue System

� Kajak Patrol

� Letnia Szkółka Ratownictwa – darmowe 

zajęcia dla każdego

� Program Ekobyn – ekologiczne rożki plażowe 

na drobne odpadki

� Patrol „Czyste plaże” - całodzienny patrol 

sprzątający plaże

� Gdański plażowy plac zabaw SONY -

darmowe atrakcje dla dzieci

� Gdański Stadion Letni – Kąpielisko Stogi

� Nowe dyscypliny sportowe – skimboarding, 

beach rugby, plażowa piłka ręczna

 
 

AKCJA AKCJA AKCJA AKCJA „„„„MAMO, TU JESTEMMAMO, TU JESTEMMAMO, TU JESTEMMAMO, TU JESTEM””””
� Darmowe opaski identyfikacyjne dla dzieci z numerem telefonu rodzica 

dostępne u każdego ratownika. 
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� Program patrolowania wybrzeża Gdańska przy 

użyciu paralotni. Pilot będzie wyposażony w system 

łączności z ratownikami pracującymi na morskich 

kąpieliskach strzeżonych w Gdańsku. Dodatkowo 

będzie posiadał przy sobie pneumatyczną kamizelkę

służącą do ratowania osób. Kamizelka będzie 

zrzucana z powietrza osobie tonącej.

� Projekt zakłada realizację patroli lotniczych oraz 

wykonywanie zdjęć i sporządzanie filmów z przelotu

� Dodatkowym, pozytywnym aspektem projektu jest 

też zapewnienie stałej kontroli czystości plaż

i morza. 

 
 
 

Program umożliwiający dotarcie 
niepełnosprawnym plażowiczom do morza, 
ale nie tylko. Dzięki specjalnemu wózkowi 
amfibii osoby niepełnosprawne mogą
korzystać z kąpieli.

W sezonie letnim 2011 planujemy 
stworzyć dwie nowe kładki na plaży 
– Kąpielisko Molo i Jelitkowo.  
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Wzorem poprzednich sezonów Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
przygotował wypożyczalnie rożków plażowych na drobne odpadki. Na kąpieliskach 
morskich w Brzeźnie oraz na Stogach będzie można przez cały sezon wypożyczać małe 
pojemniki na śmieci. Kaucja za wypożyczenie rożka Ekobyn wynosi 2 zł.

 
 
 
 

� Punkty gastronomiczne

� Darmowy gdański plażowy plac zabaw 
SONY

� akcje ekologiczne i promocyjne

� wypożyczalnie sprzętu pływającego

� wypożyczalnie leżaków

i parawanów

� Sporty wodne

� zjeżdżalnie wodne
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• turnieje plażowej piłki ręcznej, siatkówki, piłki nożnej

• Drugie Otwarte Mistrzostwa Gdańska w Skimboardingu

• Zawody Drużyn Ratowniczych 

• Mistrzostwa Polski Skuterów Wodnych dziennikarzy

• Puchar Polski Vip Race w skuterach wodnych

 
 
 
 
 
 
 

� Hotspoty – darmowy bezprzewodowy dostęp do internetu

� opłukiwacze i natryski

� ścieżka rowerowo-rolkowa, stojaki na rowery

� boiska do plażowej piłki siatkowej i piłki nożnej

� aleja spacerowa i Park Nadmorski

� Siłownia na powietrzu

� przebieralnie plażowe – 50

� selektywna zbiórka odpadów
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� Ponad 90 interwencji, brak utonięć
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www.kapieliskagdansk.plwww.kapieliskagdansk.plwww.kapieliskagdansk.plwww.kapieliskagdansk.plwww.kapieliskagdansk.plwww.kapieliskagdansk.plwww.kapieliskagdansk.plwww.kapieliskagdansk.pl

-- Informacja dotyczInformacja dotycząąca warunkca warunkóów kw kąąpieli, temperatury pieli, temperatury 

podawana na biepodawana na bieżążąco przez ratownikco przez ratownikóóww

-- Filmy z przelotu paralotni,Filmy z przelotu paralotni,

-- Historia kHistoria kąąpielisk w Gdapielisk w Gdańńsku,sku,

-- Imprezy i atrakcje plaImprezy i atrakcje plażżowe,owe,

-- Informacje ekologiczneInformacje ekologiczne

-- Letnie  akcjeLetnie  akcje

-- Cenne informacje dla plaCenne informacje dla plażżowiczowiczóów w –– przepisy przepisy 

prawne, co warto wiedzieprawne, co warto wiedziećć……

-- Ponad 60 aktualnoPonad 60 aktualnośści przez  70 dni dziaci przez  70 dni działłalnoalnośści ci 

-- NaszNasząą stronstronęę odwiedziodwiedziłło ponad 60.000 unikalnych o ponad 60.000 unikalnych 

uużżytkownikytkownikóów  w  

Start strony: Start strony: Start strony: Start strony: Start strony: Start strony: Start strony: Start strony: 
18 czerwca 201018 czerwca 201018 czerwca 201018 czerwca 201018 czerwca 201018 czerwca 201018 czerwca 201018 czerwca 2010

 
 
 
 

MOSiR oraz kMOSiR oraz kMOSiR oraz kMOSiR oraz kMOSiR oraz kMOSiR oraz kMOSiR oraz kMOSiR oraz kąąpieliska na facebook.compieliska na facebook.compieliska na facebook.compieliska na facebook.compieliska na facebook.compieliska na facebook.compieliska na facebook.compieliska na facebook.com

www.facebook.com/kapieliskagdansk

www.facebook.com/MOSiRGdansk
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Czwarte miejsce w Mistrzostwach Polski w ratownictwie dla drużyny kobiecej.

Pierwsze miejsce w XIV Zawodach Drużyn Ratowniczych dla Kąpieliska Molo Gdańsk Brzeźno
Trzecie miejsce w XIV Zawodach Drużyn Ratowniczych dla Kąpieliska Gdańsk Jelitkowo

Drugie miejsce drużyny KM Molo w XIII Zawodach Drużyn Ratowniczych w kategorii mężczyzn
Trzecie miejsce drużyny KM Jelitkowo w XIII Zawodach Drużyn Ratowniczych w kategorii mężczyzn
Pierwsze miejsce drużyny KM Jelitkowo w XIII Zawodach Drużyn Ratowniczych w kategorii kobiet
Drugie miejsce drużyny KM Sobieszewo w XIII Zawodach Drużyn Ratowniczych w kategorii kobiet
Pierwsze miejsce drużyny KM Stogi w XIII Zawodach Drużyn Ratowniczych w kategorii kobiet

 
 
 

� Międzynarodowe wyróżnienie w programie Blue Flag 2011 dla Kąpieliska Morskiego Gdańsk 
-Stogi

� Międzynarodowe wyróżnienie w programie Blue Flag 2011 dla Kąpieliska Morskiego Molo 
Gdańsk-Brzeźno

� Międzynarodowe wyróżnienie w programie Blue Flag 2011 dla Mariny Gdańsk
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MIEJSKI OMIEJSKI OMIEJSKI OMIEJSKI OŚŚŚŚRODEK SPORTU I REKREACJI RODEK SPORTU I REKREACJI RODEK SPORTU I REKREACJI RODEK SPORTU I REKREACJI 
W GDAW GDAW GDAW GDAŃŃŃŃSKUSKUSKUSKU

UL. TRAUGUTTA 29UL. TRAUGUTTA 29UL. TRAUGUTTA 29UL. TRAUGUTTA 29 80808080----221 GDA221 GDA221 GDA221 GDAŃŃŃŃSKSKSKSK

www.mosir.gda.pl

www.marinagdansk.pl

www.lifeguardgdansk.plwww.kapieliskagdansk.pl

www.zaruski.pl

 
 
 
Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki podziękował za przedstawienie i 
omówienie prezentacji przygotowania MOSiR do sezonu i poprosił pana Andrzeja 
Socika o przedstawienie informacji. 
 
Andrzej Socik – Kierownik Referatu Turystyki Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku- przedstawił i omówił „Raport przygotowania 
Gdańska do letniego sezonu turystycznego 2011”  

Pobierz raport w formacie PDF: 

 
Załącznik nr 4 do protokołu 

 
 



 14 

 
 
Przewodniczący podziękował za przedstawienie informacji przez pana Andrzeja 
Socika i poprosił panią Annę Zbierską o zreferowanie tematu. 
 
Pani Anna Zbierska – po. Dyrektora Biura Prezydenta ds. Promocji Miasta 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
Dojdą nam w czerwcu połączenia z Wrocławiem, z Krakowem i z Rzeszowem, to 
takie dodatkowe połączenia. To ma bardzo duże znaczenie i na kolei, jak 
wyglądają drogi itd. To są bardzo przystępne ceny i będzie to EuroLotu. Po cichu 
zaczynamy takie wspólne działania, żeby zachęcić do podróżowania samolotami. 
Rynek jest coraz istotniejszy, teraz państwo mają okazję obserwować tę kampanię. 
Mam nadzieję, że wszyscy widzieli kampanię z Mateuszem Kuśnierewiczem na 
europejski dzień morza. Myślę że jest bardzo udana.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz - Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Bardzo piękny widok, prawdziwie Gdańsk jest pokazywany. 
 
Pani Anna Zbierska – po Dyrektora Biura Prezydenta ds. Promocji Miasta 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
Bardzo mi zależało żeby to nie właśnie kamieniczki, bo inne miasta to pokazują, 
tylko żeby to był ten widok z Motławą, z żaglami, z mariną. Pierwszego dnia kiedy 
puścili ten obraz to nie było dobrze zrobione ale wszystko wyprostowali. To są 
ważne szczególnie, bo turyści polscy są dla nas bardzo ważni aczkolwiek wydają 
mniej pieniędzy. Dużo mniej pieniędzy niż zagraniczni więc zagraniczni też są dla 
nas ważni. Dlatego powinniśmy brać udział w targach turystycznych. Tak jak 
podkreślam prezentacja na rynki strategiczne. Bardzo dużo wizyt dziennikarzy 
zagranicznych i bardzo duża ilość jest zapowiadanych między innymi z Japonii, z 
Francji. Mieliśmy już z Hiszpanii,  z Holandii, z Finlandii, z Wielkiej Brytanii . 
Mnóstwo materiałów promocyjnych dotyczących Gdańska. Materiały są już w tej 
chwili w piętnastu językach, są nowe foldery. To chyba tyle po prostu, może 
państwo macie jakieś pytania? 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki    
Jak już o tych kamerach pani mówi, czy jest jakiś adres, że te kamery może sobie 
taki szary obywatel wejść i pooglądać? 
 
Pani Anna Zbierska – p.o Dyrektora Biura Prezydenta ds. Promocji Miasta 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
Nie, to jest kamera TVN i dostępna na kanałach TVN, TVN 24. 
 
Radny Piotr Dzik – członek Komisji Sportu i Turystyki  
Co do tych statków, że ilość się zmniejszyła. Jest to tym spowodowane, że mają 
bardzo wysokie ceny, chodzi o cumowanie postojowe. My jako Komisja Polityki 
Gospodarczej, wystąpiliśmy z wnioskiem i jesteśmy w trakcie rozmów w sprawie  
spotkania na terenie Terminalu Westerplatte z władzami Zarządu Portu. O tym cały 
czas mówiłem, żeby Zarząd Portu wyszedł z propozycją niższych stawek 
postojowych dla tych armatorów. Myślę, że trzeba o tym rozmawiać w szerszym 
gronie. Dyrektor Paszkowski na pewno będzie i może zrobimy tą komisję razem.  
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Radny Mirosław Zdanowicz - Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Przewodniczący podziękował i poprosił policję o przedstawienie informacji  
przedsięwzięcia podejmowanego przez Komendę Miejską Policji w Gdańsku  
 
Pan mł.insp. Zbigniew Pakuła – Komendant Miejski Policji w Gdańsku – 
przedstawił i omówił prezentację przedsięwzięcia przez Komendę Miejską Policji w 
Gdańsku podczas sezonu letniego w 2011 roku. 
 

 
 

POCZUCIE BEZPIECZEŃSTWA TURYSTÓW

Komenda Miejska Policji w Gdańsku – Wydział Prewencji

NA TERENIE GDANA TERENIE GDAŃŃSKA W 2010 ROKU.SKA W 2010 ROKU.

W 2010 roku  aW 2010 roku  ażż 89,6%89,6% ankietowanych turystankietowanych turystóów czuw czułło sio sięę w Gdaw Gdańńsku  sku  „„bezpieczniebezpiecznie””. . 

Większość turystów czuła się bezpiecznie podczas pobytu w Gdańsku, w tym 8,3% „bardzo bezpiecznie” i 89,6% 
„bezpiecznie”. „Średnio bezpiecznie” czuło się 1,7% turystów. Nie było ocen „czułem/am się niebezpiecznie” podczas 
pobytu w Gdańsku. Nie miało zdania na ten temat 0,4% ankietowanych.

Źródło: Instytut Eurotest 
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POCZUCIE BEZPIECZEŃSTWA TURYSTÓW

Komenda Miejska Policji w Gdańsku – Wydział Prewencji

NA TERENIE GDANA TERENIE GDAŃŃSKA W 2010 ROKUSKA W 2010 ROKU

Zdecydowana większość turystów, zarówno zagranicznych, jak i krajowych oceniła, że czuła się w Gdańsku bezpiecznie: 
10,3% turystów zagranicznych czuło się „bardzo bezpiecznie” natomiast 87,8% respondentów czuło się
„bardzo bezpiecznie”.  W przypadku turystów krajowych 7,8% czuło się bardzo bezpiecznie a 90,5% czuło się bezpiecznie. 
Jako „średni” stan swego bezpieczeństwa oceniło 1,3% turystów zagranicznych i 1,9% turystów krajowych. Nie było ocen 
„czułem/am się niebezpiecznie” podczas pobytu w Gdańsku, zarówno wśród turystów krajowych, jak i zagranicznych.

Źródło: Instytut Eurotest 

 
 

CHARAKTERYSTYKA PRZESTĘPCZOŚCI NA TERENIE GDAŃSKA

Komenda Miejska Policji w Gdańsku – Wydział Prewencji

W MIESIW MIESIĄĄCACH CZERWIEC, LIPIEC, SIERPIECACH CZERWIEC, LIPIEC, SIERPIEŃŃ

W okresie sezonu letniego 2009 roku na terenie Gdańska odnotowano 
31293129 przestępstw.

W porównaniu z sezonem letnim 2010 roku kiedy odnotowano 
2715 nastąpił znaczny spadek o 13,23%13,23% tj. o 414 przestprzestęępstwpstw

2008 2009 2010

ILOŚĆ PRZESTĘPSTW 3132 3129 2715
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CHARAKTERYSTYKA ZAGROŻEŃ

Komenda Miejska Policji w Gdańsku – Wydział Prewencji

PRZESTPRZESTĘĘPSTWA NA TERENIE GDAPSTWA NA TERENIE GDAŃŃSKA DOKONANE W LATACH 2009SKA DOKONANE W LATACH 2009--2010 2010 
W OKRESIE SEZONU LETNIEGO W OKRESIE SEZONU LETNIEGO 

 
 
 

CHARAKTERYSTYKA ZAGROŻEŃ

Komenda Miejska Policji w Gdańsku – Wydział Prewencji

PRZESTPRZESTĘĘPSTWA NA TERENIE KOMISARIATU POLICJI II W GDAPSTWA NA TERENIE KOMISARIATU POLICJI II W GDAŃŃSKU DOKONANE SKU DOKONANE 
W LATACH 2009W LATACH 2009--2010 W OKRESIE SEZONU LETNIEGO 2010 W OKRESIE SEZONU LETNIEGO 
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CHARAKTERYSTYKA ZAGROŻEŃ

Komenda Miejska Policji w Gdańsku – Wydział Prewencji

PRZESTPRZESTĘĘPSTWA POPEPSTWA POPEŁŁNIONE NA SZKODNIONE NA SZKODĘĘ OBCOKRAJOWCOBCOKRAJOWCÓÓW W 
W OKRESIE SEZONU LETNIEGOW OKRESIE SEZONU LETNIEGO NA TERENIE GDANA TERENIE GDAŃŃSKA W LATACH 2009SKA W LATACH 2009--20102010

Jak wynika z tabeli nastąpił spadek ilości przestępstw popełnionych na szkodę
obcokrajowców w okresie sezonu letniego na terenie Gdańska o 8 zdarzeń tj. 7,48%

2009 2010 TREND

CZERWIEC, LIPIEC, SIERPIEŃ 107 99 -8

PRZESTPRZESTĘĘPSTWA POPEPSTWA POPEŁŁNIONE NA SZKODNIONE NA SZKODĘĘ OBCOKRAJOWCOBCOKRAJOWCÓÓW W OKRESIE SEZONU LETNIEGOW W OKRESIE SEZONU LETNIEGO
NA TERENIE  KOMISARIATU POLICJI II W GDANA TERENIE  KOMISARIATU POLICJI II W GDAŃŃSKU W LATACH 2009SKU W LATACH 2009--20102010

2009 2010 TREND

CZERWIEC, LIPIEC, SIERPIEŃ 64 63 -1

Również nastąpił spadek ilości przestępstw popełnionych na szkodę obcokrajowców w 
okresie sezonu letniego na terenie Komisariatu  II Policji w Gdańsku o 1 tj. o 1,56%

 
 

PLANOWANE DZIAŁANIA W OKRESIE SEZONU LETNIEGO

Komenda Miejska Policji w Gdańsku – Wydział Prewencji

ZAPEWNIENIE BEZPIECZEZAPEWNIENIE BEZPIECZEŃŃSTWA I PORZSTWA I PORZĄĄDKU PUBLICZNEGO W REJONIE STAREGO MIASTADKU PUBLICZNEGO W REJONIE STAREGO MIASTA

W ramach realizacji tego zagadnienia zostanW ramach realizacji tego zagadnienia zostanąą zaangazaangażżowane siowane siłły policyjne y policyjne 
zzłłoożżone z funkcjonariuszy Komisariatu Policji II w Gdaone z funkcjonariuszy Komisariatu Policji II w Gdańńsku, dodatkowych sisku, dodatkowych siłł
Komendy Miejskiej Policji w GdaKomendy Miejskiej Policji w Gdańńsku oraz Oddziasku oraz Oddziałłóów Prewencji Policji.w Prewencji Policji.

Kierowane sKierowane słłuużżby bby bęęddąą miamiałły na celu zapewnienie bezpieczey na celu zapewnienie bezpieczeńństwa turystom stwa turystom 
podczas trwania Jarmarku podczas trwania Jarmarku ŚŚw. Dominika oraz innych imprez kulturalnych w. Dominika oraz innych imprez kulturalnych 
w ramach promocji miasta Gdaw ramach promocji miasta Gdańńska.ska.

Zadania realizowane przez PolicjZadania realizowane przez Policjęę skupiaskupiaćć sisięę bbęęddąą na zapewnieniu na zapewnieniu 
bezpieczebezpieczeńństwa uczestnikom imprez kulturalnych w czasie ich trwania oraz stwa uczestnikom imprez kulturalnych w czasie ich trwania oraz 
bezpiecznym powrocie do miejsca zamieszkania bbezpiecznym powrocie do miejsca zamieszkania bąąddźź zakwaterowania. zakwaterowania. 

NawiNawiąązana zostanie zana zostanie śściscisłła wspa wspóółłpraca Komendy Miejskiej Policji praca Komendy Miejskiej Policji 
w Gdaw Gdańńsku z przedstawicielami biur turystycznych oraz wsku z przedstawicielami biur turystycznych oraz włłaaśścicielami lub cicielami lub 
kierownictwem miejsc i obiektkierownictwem miejsc i obiektóów zbiorowego wypoczynku majw zbiorowego wypoczynku mająące na celu ce na celu 
wskazanie zagrowskazanie zagrożżeeńń oraz metod ich skutecznego zapobiegania.oraz metod ich skutecznego zapobiegania.
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PLANOWANE DZIAŁANIA W OKRESIE SEZONU LETNIEGO

Komenda Miejska Policji w Gdańsku – Wydział Prewencji

CZWORONOCZWORONOŻŻNI STRNI STRÓÓŻŻE PRAWA W GDAE PRAWA W GDAŃŃSKIEJ POLICJISKIEJ POLICJI

PracPracęę gdagdańńskich policjantskich policjantóów w okresie sezonu letniego bw w okresie sezonu letniego bęędzie wspieradzie wspieraćć
dziesidziesięćęć pspsóów sw słłuużżbowych. W komendzie miejskiej w pionie prewencji bowych. W komendzie miejskiej w pionie prewencji 
ssłłuużżbbęę pepełłniniąą cztery labradory, picztery labradory, pięćęć owczarkowczarkóów niemieckich i jeden w niemieckich i jeden 
owczarek belgijski. Piowczarek belgijski. Pięćęć z nich to psy patrolowoz nich to psy patrolowo--tropitropiąące, dwa pieski ce, dwa pieski 
specjalizujspecjalizująą sisięę w wyszukiwaniu materiaw wyszukiwaniu materiałłóów wybuchowych, kolejne dwa w wybuchowych, kolejne dwa 
ssłłuużążą do wyszukiwania zwdo wyszukiwania zwłłok ludzkich, a jeden z nich wskazuje gdzie ok ludzkich, a jeden z nich wskazuje gdzie 
schowane sschowane sąą narkotyki.narkotyki.

ChociaChociażż psy spsy słłuużżbowe to policjanci bez stopni i mundurbowe to policjanci bez stopni i munduróów, to w wielu w, to w wielu 
przypadkach ci czworonoprzypadkach ci czworonożżni strni stróóżże prawa okazuje prawa okazująą sisięę bybyćć niezastniezastąąpieni. pieni. 
W ubiegW ubiegłłym roku psy z gdaym roku psy z gdańńskiej komendy askiej komendy ażż 245 razy bra245 razy brałły udziay udziałł
w tropieniu w tropieniu śśladladóów, przeszukaniu terenu i pomieszczew, przeszukaniu terenu i pomieszczeńń. Na swoim koncie . Na swoim koncie 
majmająą teteżż ponad 300 sponad 300 słłuużżb patrolowych, w trakcie ktb patrolowych, w trakcie któórych pomagarych pomagałły dbay dbaćć
o porzo porząądek i bezpieczedek i bezpieczeńństwo na terenie Gdastwo na terenie Gdańńska.ska.

 
 

PLANOWANE DZIAŁANIA W OKRESIE SEZONU LETNIEGO

Komenda Miejska Policji w Gdańsku – Wydział Prewencji

ZAPEWNIENIE BEZPIECZEZAPEWNIENIE BEZPIECZEŃŃSTWA I PORZSTWA I PORZĄĄDKU PUBLICZNEGO W REJONIE PASA DKU PUBLICZNEGO W REJONIE PASA 
NADMORSKIEGO OD GDANADMORSKIEGO OD GDAŃŃSKASKA--JELITKOWO DO GDAJELITKOWO DO GDAŃŃSKA SKA ŚŚWIBNOWIBNO

SiSiłły policyjne kierowane w ten rejon by policyjne kierowane w ten rejon bęęddąą miamiałły na celu zapewnienie y na celu zapewnienie 
bezpieczebezpieczeńństwa w rejonie bezpostwa w rejonie bezpośśrednio przylegrednio przyległłym do pasa nadmorskiego / ym do pasa nadmorskiego / 
deptaki, parkingi i inne miejsca postoju /, jak rdeptaki, parkingi i inne miejsca postoju /, jak róówniewnieżż bezpobezpośśrednio w rednio w 
samych miejscach aktywnego wypoczynku / plasamych miejscach aktywnego wypoczynku / plażże, mola oraz punkty e, mola oraz punkty 
rozrywkowe i gastronomiczne /.rozrywkowe i gastronomiczne /.

Zadania te realizowane bZadania te realizowane bęęddąą ggłłownie przez poszczegownie przez poszczegóólne jednostki terenowe lne jednostki terenowe 
w ramach sw ramach słłuużżb wb włłasnych wykorzystujasnych wykorzystująących przy tym wyspecjalizowane cych przy tym wyspecjalizowane 
formy jej peformy jej pełłnienia w postaci patroli rowerowych bnienia w postaci patroli rowerowych bąąddźź przy uprzy użżyciu skuteryciu skuteróów.w.

Policji czuwaPolicji czuwaćć bbęędzie rdzie róówniewnieżż nad bezpieczenad bezpieczeńństwem osstwem osóób korzystajb korzystająących cych 
z aktywnego wypoczynku w rejonie kz aktywnego wypoczynku w rejonie kąąpielisk morskich oraz rpielisk morskich oraz róóżżnego rodzaju nego rodzaju 
śśrodkrodkóów turystyki i atrakcji wodnej.w turystyki i atrakcji wodnej.

Zadania te realizowaZadania te realizowaćć bbęędzie przede wszystkim  wyspecjalizowana komdzie przede wszystkim  wyspecjalizowana komóórka rka 
Policji wodnej dziaPolicji wodnej działłajająącej przy wspcej przy wspóółłdziadziałłaniu z pracownikami WOPR oraz aniu z pracownikami WOPR oraz 
StraStrażży Granicznej. y Granicznej. 
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PLANOWANE DZIAŁANIA W OKRESIE SEZONU LETNIEGO

Komenda Miejska Policji w Gdańsku – Wydział Prewencji

BEZPIECZEBEZPIECZEŃŃSTWO NA TERENACH WODNYCH  BSTWO NA TERENACH WODNYCH  BĘĘDZIE REALIZOWANE PRZEZ DZIE REALIZOWANE PRZEZ 
WYSPECJALIZOWANWYSPECJALIZOWANĄĄ KOMKOMÓÓRKRKĘĘ POLICJI WODNEJ POLICJI WODNEJ 

W RAMACH PROGRAMU W RAMACH PROGRAMU „„BEZPIECZNI WODNIACYBEZPIECZNI WODNIACY””

Program ten zakProgram ten zakłłada przede wszystkim zapewnienie bezpieczeada przede wszystkim zapewnienie bezpieczeńństwa w rejonie akwenstwa w rejonie akwenóów wodnych oraz tzw. turystyki w wodnych oraz tzw. turystyki 
wodnej. Realizacja tegowodnej. Realizacja tegożż programu polega zarprogramu polega zaróówno na objwno na objęęciu sciu słłuużżbbąą akwenakwenóów wodnych jak rw wodnych jak róówniewnieżż liczne akcje liczne akcje 
edukacyjno edukacyjno –– profilaktyczne. Naleprofilaktyczne. Należży nadmieniy nadmienićć, , żże program ten zostae program ten zostałł rozpoczrozpoczęęty w roku 2010 i bty w roku 2010 i bęędzie kontynuowany dzie kontynuowany 
rróówniewnieżż w tym roku. Celem tego przedsiw tym roku. Celem tego przedsięęwziwzięęcia jest zarcia jest zaróówno aktywny udziawno aktywny udziałł funkcjonariuszy Policji w zapewnieniu funkcjonariuszy Policji w zapewnieniu 
bezpieczebezpieczeńństwa w rejonie kstwa w rejonie kąąpielisk oraz akwenpielisk oraz akwenóów wodnych, ale takw wodnych, ale takżże przedsie przedsięęwziwzięęcia edukacyjne majcia edukacyjne mająące na celu ce na celu 
propagowanie bezpiecznego wypoczynku nad wodpropagowanie bezpiecznego wypoczynku nad wodąą..

 
 

PLANOWANE DZIAŁANIA W OKRESIE SEZONU LETNIEGO

Komenda Miejska Policji w Gdańsku – Wydział Prewencji  
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PLANOWANE DZIAŁANIA W OKRESIE SEZONU LETNIEGO

Komenda Miejska Policji w Gdańsku – Wydział Prewencji

KONIECZNOKONIECZNOŚĆŚĆ ZAPEWNIENIA BEZPIECZEZAPEWNIENIA BEZPIECZEŃŃSTWA I PORZSTWA I PORZĄĄDKU PUBLICZNEGO PODCZAS DKU PUBLICZNEGO PODCZAS 
LICZNYCH IMPREZ PLENEROWYCH O CHARAKTERZE MASOWYM W TYM GLICZNYCH IMPREZ PLENEROWYCH O CHARAKTERZE MASOWYM W TYM GŁŁÓÓWNIE IMPREZ WNIE IMPREZ 

SPORTOWYCH ORAZ KULTURALNYCHSPORTOWYCH ORAZ KULTURALNYCH

Do tego typu imprez naleDo tego typu imprez należży zaliczyy zaliczyćć przede wszystkim imprezy sportowe z udziaprzede wszystkim imprezy sportowe z udziałłem em 
GdaGdańńskich klubskich klubóów sportowych, ktw sportowych, któóre bre bęęddąą taktakżże generowae generowałły udziay udziałł turystturystóów. w. 

SzczegSzczegóólnym nadzorem objlnym nadzorem objęęte zostante zostanąą rróówniewnieżż zabezpieczenia w postaci:zabezpieczenia w postaci:

-- gdagdańńskiego festiwalu taskiego festiwalu tańńca,ca,

-- mimięędzynarodowego zlotu dzynarodowego zlotu żżaglowcaglowcóów Balic Sail Gdaw Balic Sail Gdańńsk,sk,

-- koncertkoncertóów muzycznych w ramach w muzycznych w ramach „„Letniej Sceny MuzycznejLetniej Sceny Muzycznej””

-- festiwalu teatrfestiwalu teatróów ulicznych FETA,w ulicznych FETA,

-- mimięędzynarodowego festiwalu szekspirowskiego,dzynarodowego festiwalu szekspirowskiego,

-- jarmarku dominikajarmarku dominikańńskiego,skiego,

-- festiwalu MTV Gdafestiwalu MTV Gdańńsk Dsk Dźźwiga Muzwiga Muzęę,,

-- uroczystouroczystośści obchodci obchodóów rocznicy wydarzew rocznicy wydarzeńń sierpniowych w Gdasierpniowych w Gdańńsku w 1980 roku sku w 1980 roku 

wraz               wraz               . z imprezami z imprezami 

-- towarzysztowarzysząącymi / bieg solidarnocymi / bieg solidarnośści, uroczystoci, uroczystośści przed pomnikiem polegci przed pomnikiem poległłych                ych                

. stoczniowcstoczniowcóów /.w /.

 
 
 

PLANOWANE DZIAŁANIA W OKRESIE SEZONU LETNIEGO
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MONITOROWANY SZLAK TURYSTYCZNYMONITOROWANY SZLAK TURYSTYCZNY

Program ten ma na celu wyznaczenie miejsc/ulic
o największym nasileniu ruchu turystycznego, wobec 
czego i konieczności objęcia ich szczególnym nadzorem ze 
strony służb odpowiedzialnych za bezpieczeństwo
i porządek publiczny. Ponadto w ramach tego programu 
realizowane będą liczne przedsięwzięcia  w ramach tzw. 
prewencji kryminalnej mające na celu wskazania realnych 
zagrożeń, z jakimi mogą się spotkać turyści podczas 
pobytu

W MIESIW MIESIĄĄCACH LIPIEC I SIERPIECACH LIPIEC I SIERPIEŃŃ WIWIĘĘKSZOKSZOŚĆŚĆ PATROLI PIESZYCH BPATROLI PIESZYCH BĘĘDZIE KIEROWANA W DZIE KIEROWANA W 
REJON REJON „„MONITOROWANEGO SZLAKU TURYSTYCZNEGOMONITOROWANEGO SZLAKU TURYSTYCZNEGO”” NA TERENIE NA TERENIE ŚŚRRÓÓDMIEDMIEŚŚCIACIA

na terenie miasta Gdańska, jak również możliwości i sposobów ich eliminacji. Czynności te realizowane będą
przede wszystkim podczas akcji profilaktycznych i różnego rodzaju festynów poprzez rozpowszechnianie 
materiałów informacyjnych / ulotek /, jak również poprzez prelekcje i pokazy multimedialne.
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KONIECZNOKONIECZNOŚĆŚĆ ZAPEWNIENIA BEZPIECZEZAPEWNIENIA BEZPIECZEŃŃSTWA I PORZSTWA I PORZĄĄDKU PUBLICZNEGO PODCZAS WIZYT DKU PUBLICZNEGO PODCZAS WIZYT 
PRZEDSTAWICIELI PAPRZEDSTAWICIELI PAŃŃSTW UE W ZWISTW UE W ZWIĄĄZKU Z MAJZKU Z MAJĄĄCYMI SICYMI SIĘĘ ODBYODBYĆĆ

W MIESIW MIESIĄĄCU LIPCU BR. W TRCU LIPCU BR. W TRÓÓJMIEJMIEŚŚCIE SZCZYTEM PACIE SZCZYTEM PAŃŃSTW CZSTW CZŁŁONKONKÓÓW UNII EUROPEJSKIEJW UNII EUROPEJSKIEJ

W lipcu br. roku Polska obejmuje przewodnictwo Unii Europejskiej, czego dowodem będzie szczyt Unii 
Europejskiej, który odbędzie się w miesiącu lipcu 2011 roku w Sopocie. Jednakże wiele imprez towarzyszących 
będzie miało miejsce również na terenie miasta Gdańska. Dlatego też należy podkreślić, że zaangażowanie służb 
porządkowych w realizację tego przedsięwzięcia będzie również bardzo znaczne. Można także stwierdzić, że w/w 
imprezy towarzyszące będą również generowały spore zainteresowanie oraz udział turystów przebywających na 
terenie Gdańska, a zapewne wielu przypadkach przybyłych wyłącznie w tym celu.
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Wzorem lat ubiegłych także i w bieżącym roku Komenda Miejska Policji w Gdańsku w okresie sezonu letniego uruchomi procedurę tzw. służb 
ponadnormatywnych.  W ramach tego przedsięwzięcia zostaną skierowani do służby dodatkowi funkcjonariusze Policji, którzy swoją służbą obejmą
rejony o największym natężeniu ruchu turystycznego (Stare Miasto oraz teren pasa nadmorskiego). Na podstawie porozumienia Prezydenta Miasta 
Gdańska z Komendantem Wojewódzkim Policji  w Gdańsku na ten cel przeznaczono kwotę 240 tys. Zgodnie z decyzją nr 84/2011 Komendanta 
Miejskiego Policji w Gdańsku kwotę tę przeznaczono wyłącznie na skierowanie do służby dodatkowych patroli policji w ilości 1200 funkcjonariuszy. 
Służby te swoim działaniem obejmą okres począwszy od 24.06.2011 do 30.11.2011.  W trakcie tego przedsięwzięcia realizowane będą przede wszystkim 
działania  o charakterze prewencyjnym, poprzez kierowanie do służby umundurowanych funkcjonariuszy prewencji oraz ruchu drogowego. Ponadto w 
okresie Jarmarku Św. Dominika wzmocniony zostanie dodatkowo pion dochodzeniowo - śledczego  w Komisancie II Policji w Gdańsku poprzez 
skierowanie dodatkowych funkcjonariuszy, celem zapewnienia właściwej i szybkiej obsługi interesantów. Szczegółowe przedsięwzięcia w tej kwestii 
zawarte zostały w Koncepcji Wydziału Prewencji KMP Gdańsk w sprawie wprowadzenia w sezonie letnim 2011 roku dodatkowych służb płatnych na 

terenie podległym KMP Gdańsk, która to wraz z całością materiałów przekazana została do Wydziału Zarządzania Kryzysowego i Ochrony Ludności 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 

Komisariat II Policji w Gdańsku przy ul. Piwnej zostanie w okresie wakacyjnym także wzmocniony osobowo przez zatrudnienie tłumaczy języków obcych, 
których to obecność w znacznym stopniu ułatwi komunikację z zagranicznymi turystami. Dodać także należy, że w Komendzie Miejskiej Policji w Gdańsku 
funkcjonuje także zintegrowany system nadzoru monitoringu, który umożliwia ścisłą współpracę z poszczególnymi systemami w jednostkach 
terenowych. Tak funkcjonujący system daje możliwość szybszej i zdecydowanej reakcji Oficera Dyżurnego na wszelkiego rodzaju zdarzenia przestępcze 
oraz inne zdarzenia mające bezpośredni wpływ na bezpieczeństwo i porządek publiczny.

Mając na uwadze zakres przedsięwzięć do realizacji, jakie stoją przed Komendą Miejska Policji  w Gdańsku w okresie zbliżającego się sezonu letniego 
należy stwierdzić, że zapewnienie bezpieczeństwa turystom odwiedzającym Gdańsk jest także w szczególnym zainteresowaniu tutejszej jednostki Policji. 

 
 
 
 
 
 



 23 

 
 
 

 
 
Pan mł.insp. Zbigniew Pakuła – Komendant Miejski Policji w Gdańsku 
Siły nasze są tutaj trochę osłabione, ponieważ na dzień dzisiejszy mamy 35 
wakatów w Komendzie Miejskiej Policji. Do tego dochodzi około 30 – 40 ludzi którzy 
są na szkołach, pół roku szkoła trwa, później na 2 miesiące idą do Warszawy na 
praktykę. 
 
Radny Adam Nieroda – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Z czego ta liczba wakatów wynika? 
 
Pan mł.insp. Zbigniew Pakuła – Komendant Miejski Policji w Gdańsku 
Są różne czynniki, są czynniki finansowe. Dostaliśmy jako Gdańsk 22 policjantów.    
Oni idą do szkoły i wrócą w przyszłym roku. Część z nich dostanie przeniesienie do 
miejsc zamieszkania i zostanie dziesięciu, może ośmiu. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Niech pan powie w czym jest problem. Czy z wynagrodzeniem?  Czy mieszkaniem? 
 
Pan mł.insp. Zbigniew Pakuła – Komendant Miejski Policji w Gdańsku 
Nie, komenda miejska nie przyjmuje policjantów. Policjantów przyjmuje 
komendant wojewódzki. System jest zcentralizowany i uzależnione to jest od 
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różnych czynników. Rozpoczynając od finansowych, a kończąc na jakiś 
organizacyjnych. Żadna komenda powiatowa, miejska, nie przyjmuje, nie ma 
komórki kadrowej zajmującej się rekrutacją przyjęciem policjantów do służby.  
To robi komendant wojewódzki. Tak wygląda nasza sytuacja kadrowa. 
 
Jeżeli chodzi o psy to mamy ich 10, na zdjęciach jest 7. Typowo patrolowych jest 
 5 z którymi policjanci chodzą po ulicach, natomiast pozostałe są do wyszukiwania 
narkotyków. Nawet mamy psa który siada na łódź i szukamy zwłok. Jest 
przeszkolony w ten sposób, że jeżeli te zwłoki są w jakiś tam stanie i które 
wydzielają zapach, są ponad powierzchnią wody gdzieś w szuwarach, gdzieś w 
takim miejscu, to ten pies potrafi wywąchać i pokierować, jest taki jeden pies.  
Jest też jeden na narkotyki i jeden na materiały wybuchowe. To też jest związane 
z naszą prezydencją w Unii, gdzie wtedy będziemy je wykorzystywać. 
Dziękuję bardzo, jeżeli są jakieś pytania? 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Bardzo dziękuję. W najbliższym terminie 9 czerwca będzie mecz Polska – Francja i 
wszyscy turyści się cieszą, ale to będzie trudna impreza dla was. Jak jesteście 
przygotowani? 
 
Pan mł.insp. Zbigniew Pakuła – Komendant Miejski Policji w Gdańsku 
Przygotowujemy się do tego. Procedura jest uruchomiona. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Chodzi mi o parking na Długich Ogrodach, to takie przedmurze starego miasta 
strefy turystycznej. Powstała kamera przy Bramie Żuławskiej i w tunelu PKS. Jaka 
jest percepcja tych kamer z jednej i drugiej strony. Czy obejmujecie 
monitoringiem cały parking Długich Ogrodów? To jest ważne miejsce, bo tam są 
tereny Serdyńskiego, rejony dawnych zakładów mięsnych bardzo niebezpieczne i 
dlatego chciałem zapytać, czy wszystko widzicie co się dzieje na parkingu. 
 
Pan mł.insp. Zbigniew Pakuła – Komendant Miejski Policji w Gdańsku 
Powiem tak, widoczność jest bardzo dobra. Nr rejestracyjny samochodu widać. 
 
Radny Piotr Dzik – członek Komisji Sportu i Turystyki  
Wpłynęła skarga do komisji, taka powielana skarga. Chodzi o to że jest głośno, za 
głośno, muzyka na zewnątrz na Starym Mieście. Czytałem wszystkie podpisy. Nie 
wiem kto tam. Chodzi o ulicę Długą i Szeroką.  
 
Pan mł.insp. Zbigniew Pakuła – Komendant Miejski Policji w Gdańsku 
Wiem, że jest taki problem 
 
Radny Piotr Dzik – członek Komisji Sportu i Turystyki  
Ten problem będzie cały czas, tak? 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Wydaje mi się, że jeżeli chodzi o to, że jest głośno, to musimy się z tym pogodzić. 
Jesteśmy miastem turystycznym i ludzie się bawią, na tym zarabiamy pieniądze. 
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Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Bardzo dziękuję i proszę Straż Miejską. 
 
Pan Grzegorz Pawlak – Naczelnik Wydziału Planowania i Koordynacji Straży 
Miejskiej w Gdańsku 
Panie Przewodniczący, szanowni państwo, przede wszystkim przepraszam za 
nieobecność Komendanta, który w dniu dzisiejszym bierze udział z mieszkańcami 
pana Prezydenta na Przeróbce, dlatego pozwolę sobie przedstawić w zastępstwie 
koncepcję zabezpieczenia sezonu letniego w 2011 roku przez Straż Miejską w 
Gdańsku.  
 

ZABEZPIECZENIE SEZONU 
LETNIEGO 

20.06. – 31.08.2011 r.

GDAŃSK
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PRZYGOTOWANIE STRAŻY MIEJSKIEJ
DO DZIAŁAŃ W SEZONIE LETNIM 2011r.

CZYNNOŚCI ORGANIZACYJNE

SZKOLENIE 
FUNKCJONARIUSZY

Przepisy prawa

Udzielanie I pomocy

PRZYGOTOWANIE 
SPRZĘTU

REALIZACJA 
PROGRAMÓW

PLANOWANA 
WSPÓŁPRACA

Rozkonserwowanie

Naprawy i przeglądy 
bieżące

Bezpieczne wakacje

UKS

PIH

Policja

Miasteczko Ruchu 

Drogowego

Urząd
Marszałkowski

 
 

GODZINY PRACY
POSZCZEGÓLNYCH KOMÓREK 

ORGANIZACYJNYCH

RODZAJ PATROLU I zmiana II zmiana III zmiana

Patrol zmotoryzowany 7.00 – 15.00 14.00 - 22.00 22.00 – 6.00

Patrol pieszy 7.00 – 15.00 14.00 - 22.00

Patrol rowerowy 10.00 - - 18.00

Patrol motocyklowy 10.00 - - 18.00

Ogniwo Wodne 10.00 - - 18.00

W szczególnych sytuacjach Komendant SM może zarządzić inne godziny pracy
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Nazwa Celu Oczekiwany Efekt Działania

Poprawa poziomu czystości w mieście. Zwiększenie poczucia odpowiedzialności 
w społeczeństwie w zakresie utrzymania porządku 
i przestrzegania prawa.

Ograniczenie zagrożeń związanych 
z zanieczyszczeniem miejsc publicznych przez 
psy oraz z niezachowaniem środków ostrożności 
przez ich właścicieli.

Ograniczenie negatywnych czynników wpływających 
na stan higieny i bezpieczeństwa na terenie miasta 
wynikające z posiadania zwierząt domowych

Ograniczenie palenia tytoniu w miejscach 
zabronionych (przystanki, plaże)

Zwiększenie poczucia odpowiedzialności 
w społeczeństwie w zakresie przestrzegania 
obowiązującego prawa w zakresie ochrony zdrowia.

Ograniczenie procederu nielegalnego handlu ze 
szczególnym uwzględnieniem tzw.”Strefy 
Prestiżu”.

Dążenie do likwidacji procederu i niedopuszczenie 
do psucia pozytywnego wizerunku miasta.

Usprawnienie ruchu drogowego Zwiększanie poziomu bezpieczeństwa w ruchu 
drogowym poprzez ścisłe egzekwowanie 
obowiązujących przepisów.

Ograniczenie spożycia alkoholu w miejscach 
publicznych.

Zwiększanie poziomu poszanowania prawa 
i dążenie do poprawy wizerunku Polaka

CELE STRAŻY 
MIEJSKIEJ W GDAŃSKU W 2011 r. 

 
 

ZADANIA STAŁE DLA PATROLI

Poddając wnikliwej analizie dane I doświadczenia z lat ubiegłych, oraz tezy zawarte                  
w celach SM wypracowano podstawowe zadania dla patroli ,  które przedstawiają się

następująco:

1.  Reagowanie na osoby zakłócające ład  i porządek publiczny.

2.  Eliminowanie nielegalnego handlu na terenie miasta.

3.  Kontrolę parkingów i wyznaczonych miejsc postojowych dla turystów odwiedzających miasto 
pod kątem włamań, kradzieży.

4.  Reagowanie na napady i pobicia, bójki – udzielenie pomocy i informacji  osobom 
poszkodowanym.

5.  Przyjmowanie i realizacja zgłoszeń od turystów i obywateli miasta.

6.  Reagowanie na nie przestrzeganie postanowień Ustawy  o wychowaniu w trzeźwosci
i przeciwdziałaniu alkoholizmowi.

7.  Egzekwowanie przepisów prawa miejscowego  z zakresu zwykłych i nakazanych środków 
ostrożności przy trzymaniu zwierzęcia a w tym :

- wprowadzanie psów na plaże,

- sprzątanie nieczystości  pozostawionych przez psy.
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ZADANIA STAŁE DLA PATROLI

8.  Kontrolę stoisk i punktów handlowych, gastronomicznych pod względem:

- posiadania stosownych zezwoleń, 

- posiadania umów na wywóz nieczystości i urządzeń do gromadzenia odpadów, 

- przestrzegania godzin otwarcia placówek handlowych i gastronomicznych,

- używania sprawnych i legalizowanych przyrządów pomiarowych (wagi, odważniki).

9 . Reagowanie na wykroczenia drogowe.

10. Reagowanie na osoby nie przestrzegajace zakazu chodzenia po wydmach, rozpalajace               
ogniska lub zanieczyszczajace teren.

11. Kontrola stanu sanitarno – porządkowego i zgłaszanie wniosków do odpowiedniej                      
instytucji. 

12. Przekazywanie informacji i uwag do Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego dotyczących           
miejsc  wypoczywania dzieci i młodzieży na Letnim wypoczynku w zakresie                               
prawidłowego sprawowania opieki nad małoletnimi.

13. Kontrolę przestrzegania przepisów przy korzystaniu ze ścieżek rowerowych. 
14. Realizacja zadań dotyczących udzielania informacji osobom przebywającym na terenie  

miasta.
15. Realizacja pozostałych kompetencyjnych zadań SM.

 
 

WYKORZYSTANIE SIWYKORZYSTANIE SIŁŁ
I I ŚŚRODKRODKÓÓWW

W celu maksymalnego wykorzystania stanu osobowego oraz sprzętu 

technicznego poszczególnych komórek organizacyjnych dla osiągnięcia zamierzonych 

celów ( zapewnienie należytego bezpieczeństwa mieszkańcom oraz przebywającym 

turystom) sezonu Lato 2011 r. ustala się co następuje :

1. Od dnia 20.06 – 31.08.2011 r. Referat Profilaktyki obejmie odpowiedzialność za 

realizację czynności służbowych w  rejonie Wyspy Sobieszewskiej i Świbna, oraz 

otrzyma dodatkowe zadania na czas JŚD .

2. Z sił Prewencji wydzielono  komórkę tzw. „Ogniwo Wodne”,  

3.Ogniwo Wodne – 1 motorówka SM od dnia 16.05.2011 prowadzi  działania                         

z rejonu stacjonowania w Gdańskiej Marinie.
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WYKORZYSTANIE SIWYKORZYSTANIE SIŁŁ
I I ŚŚRODKRODKÓÓWW

4. Do patrolowania rejonu Pasa Nadmorskiego zostaną skierowane patrole piesze lub 

rowerowe Wydziałów Dzielnic Północ i Południe oraz Referatu Profilaktyki,

5. Rejon ZOO zostanie zabezpieczony przez patrol wydzielony z Wydziału Gdańsk 

Północ w składzie:                                                          

- 2 f-szy + 2 rowery w godzinach 10.00 – 18.00.

6. Rejon Park Oliwski zabezpieczy Wydział Gdańsk Północ organizując patrol pieszy:  

- 2 f-szy .

7. Z sił Prewencji wydzielone zostały patrole ze znajomością języków obcych                   

(j. niemiecki i j. angielski)  pod kątem pomocy dla turystów obcojęzycznych.

 
 

REJONY 
ODPOWIEDZIALNOŚCIKOMÓREK ORGANIZACYJNYCH

20.06 – 31.08.2011 r.

Wydział Dzielnic 
Gdańsk - Centrum

Wydział Dzielnic Gdańsk - Północ

Wydział Dzielnic Gdańsk - Południe
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REJON ODPOWIEDZIALNOŚCI REFERATU 
PROFILAKTYKI

 
 

SIŁY I ŚRODKI PRZEWIDZIANE DO 
BEZPOŚREDNIEGO UŻYCIA  W TRAKCIE 

ZABEZPIECZENIA SEZONU 2011r.

KOMÓRKA ORGANIZACYJNA STAN OSOBOWY

SPRZĘT

RADIOWOZY MOTOCYKLE MOTOROWERY ROWERY MOTORÓWKI

49 5 4 1

42 6 2 3 6 - 

44 5 4 -  - 

Referat Profilaktyki 20 2 2 4

Ogniwo Wodne 3 - - - - 1

RAZEM 158 18 4 11 10 1

             Wydział Dzielnic            
  Gdańsk-Centrum

             Wydział Dzielnic            
 Gdańsk-Północ

             Wydział Dzielnic            
  Gdańsk-Południe
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OGNIWO WODNE 

Skład     – 3 funkcjonariuszy,
Wyposażenie – 1 motorówka

Zadania patrolu motorowodnego :

1. Zapobieganie kąpielom w miejscach niedozwolonych.

2. Zwracanie uwagi i przeciwdziałanie zanieczyszczeniom środowiska naturalnego.

3.Ujawnianie i nie dopuszczanie do popełniania wykroczeń opisanych w Ustawie 

o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi.

4. Nie dopuszczenie do niszczenia urządzeń brzegowych i przeciwpowodziowych.

5. Kontrola rejonów tzw „dzikich kąpielisk”.

6.Nie dopuszczanie do parkowania pojazdów mechanicznych w miejscach niedozwolonych.

7.Kontrola nadbrzeżnych stoisk handlowych pod względem zezwoleń, świadectw lekarskich, oraz stanu 

sanitarno – porządkowego.

8.Ochrona mienia społecznego i prywatnego poprzez reagowanie na fakt niedostatecznego zabezpieczenia 

mienia i pozostawienia mienia bez nadzoru.

9. Zwracanie uwagi na osoby małoletnie pozostawione bez opieki osób dorosłych.   
 

TRASY WODNE PATROLOWANE PRZEZ 
OGNIWO WODNE
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POSTANOWIENIA KOŃCOWE

1. Odpowiedzialny za realizacje Planu Zabezpieczenia Sezonu Letniego -

Zastępca Komendanta ds Prewencji.

2. Za organizację, funkcjonowanie i działanie patroli SM w rejonach odpowiedzialności   Wydziałów, 

zabezpieczenie imprez kulturalnych oraz organizację współpracy z innymi służbami odpowiedzialni są :

Naczelnicy poszczególnych Wydziałów.

3. Za prawidłowe funkcjonowanie Ogniwa Wodnego (odprawy do służb, dyslokacje, przydziały rejonów 

i zadań, rozliczanie z realizowanych zamierzeń) odpowiedzialny  : 

Kierownik Referatu Stare Miasto

4. Dokonując analizy ilości zgłoszeń oraz informacji uzyskanych od Policji, dyslokacje oraz czas pełnienia 

służby przez patrole w terenie mogą ulec korektom związanym z zabezpieczeniem najbardziej zagrożonych 

odcinków. 

5. Ustala się następujący ubiór funkcjonariuszy:

- patrol rowerowy, skuterowy, motorowerowy oraz motorowodny – krótkie spodenki, obuwie sportowe,  

koszulki „Polo” - białe

- patrol zmotoryzowany - kombinezon

 
 

MONITORING WIZYJNY
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KARTY INFORMACYJNE

 
 

KARTY INFORMACYJNE

 
 
 



 34 

 
 
 

KARTY INFORMACYJNE

 
 

KARTY INFORMACYJNE
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Dziękuję za uwagę

 
 
Pan Grzegorz Pawlak – Naczelnik Wydziału Planowania i Koordynacji Straży 
Miejskiej w Gdańsku 
W sezonie letnim, praca straży miejskiej rozpoczyna się od godziny 7.00 trwają do 
22.00. To jest podstawowe założenie. W niektórych sytuacjach, Komendant Straży  
Miejskiej może wyznaczyć dodatkowo służbę na tak zwanej trzeciej zmianie, z tym  
że wiąże się to dodatkowo z pewnymi wydatkami, na które Straż Miejska na cały 
rok otrzymała 20 tysięcy złotych. W pewnym sensie to nie pozwala na 
wykorzystanie w pełni możliwości zabezpieczenia tej trzeciej zmiany.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Ile według pana powinno być tych pieniędzy? 
 
Pan Grzegorz Pawlak – Naczelnik Wydziału Planowania i Koordynacji Straży 
Miejskiej w Gdańsku 
Ja mogę tylko o ile się nie mylę, przypuszczalnie powiem, że mieliśmy obiecane 
100 tysięcy. Tak że na trzecią zmianę jest pewien kłopot żeby na każdą imprezę 
wyznaczyć. Przypomnę tylko, nie dawno mieliśmy Noc muzeów, gdzie mogłem 
wyznaczyć tylko dwa patrole, które w tym dniu nałożyły o ile pamiętam 56 
mandatów i 35 osób pouczyły. Wszystko spożycie alkoholu.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Dziękuję za zreferowanie działalności i prezentację zadań. Czy są pytania ? 
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Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ja mam pytanie które się tutaj od razu nasuwa. Pan Komendant mówił o tym,  
że dysponujecie jedną łodzią, którą patrolujecie nie tylko obszary wewnętrzne 
ale także kanały. Czy jakoś tego nie można skoordynować. Jeśli są już dwie  
łódki, to zrobić to tak, żeby ten zakres prac się nie powielał. 
 
Pan Grzegorz Pawlak – Naczelnik Wydziału Planowania i Koordynacji Straży 
Miejskiej w Gdańsku 
W zasadzie możemy tutaj dojść do porozumienia i jest takie porozumienie, że 
policja zajmuje się wodami wewnętrznymi, natomiast Straż Miejska może 
podejmować interwencje na terenie Gminy Gdańsk. Nie wchodzi w to już  
„morze”, czy teren wód morskich. To już jest poza naszą jurysdykcją. Śródlądowe 
wody jak najbardziej, a wody śródlądowe kończą się za Polskim Hakiem jakieś  50 
metrów  w kierunku główki portu. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Mówił pan, że głównie rzecz polega na tym, ze patrolujecie miejsca nie dozwolone 
do kąpieli. Rozumiem że głównie nie są to miejsca na wodach wewnętrznych, tylko 
na kąpieliskach nie strzeżonych. 
 
Pan Grzegorz Pawlak – Naczelnik Wydziału Planowania i Koordynacji Straży 
Miejskiej w Gdańsku 
To są różne miejsca, na przykład skakanie do wody z mostu przy ulicy 
Sandomierskiej, i tam gdzie łódź nasz dopływa tymi wodami wewnętrznymi – 
Górki Zachodnie. Jak najbardziej oczywiście to są te wszystkie  miejsca, gdzie 
niema ratownika to miejsca niedozwolone. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ja mam kilka pytań. Pan mówi że wody wewnętrzne, sądziłem że na wyjściu z 
portu się kończą, ale to jest dużo bliżej, tak ? 
 
Pan Grzegorz Pawlak – Naczelnik Wydziału Planowania i Koordynacji Straży 
Miejskiej w Gdańsku 
Tak, dużo bliżej. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Panie naczelniku, pytanie jedno. W zasadzie mam kilka ale pierwsze. Jest taka 
uchwała Rady Miasta odnośnie zakazów palenia na plażach. Ile w ubiegłym roku 
daliście mandatów z tego tytułu? 
 
Pan Grzegorz Pawlak – Naczelnik Wydziału Planowania i Koordynacji Straży 
Miejskiej w Gdańsku 
Nie chcę źle odpowiedzieć ale to była nie wielka ilość bo nie było zgłoszeń. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Mówił pan o samochodach dowożących towary na plażę po ścieżkach rowerowych. 
Wiadomo, że jeśli jest taka działalność to trzeba to rozumieć, ale powinno to być  
określone. Natomiast dlaczego nie podejmujecie interwencji na przykład przy  
molo w Brzeźnie, gdzie całymi godzinami samochody stoją. 
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Pan Grzegorz Pawlak – Naczelnik Wydziału Planowania i Koordynacji Straży 
Miejskiej w Gdańsku 
To jest zezwolenie na postój godzinowy. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Proszę mi powiedzieć, chodzi mi o rolkarzy na ścieżkach rowerowych?  
 
Pan Grzegorz Pawlak – Naczelnik Wydziału Planowania i Koordynacji Straży 
Miejskiej w Gdańsku 
Nie wolno 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ja wiem że nie wolno, ale jeżdżą a reakcji ja szczerze mówiąc nigdy nie widziałem. 
Nawet jeżeli widziałem patrol w Brzeźnie, a macie takie stanowisko wystawione 
gdzie na przykład znakujecie rowery  
 
Pan Grzegorz Pawlak – Naczelnik Wydziału Planowania i Koordynacji Straży 
Miejskiej w Gdańsku 
Nie, od dwóch lat nie wolno tego robić  
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ale ci strażnicy tam są 
 
Pan Grzegorz Pawlak – Naczelnik Wydziału Planowania i Koordynacji Straży 
Miejskiej w Gdańsku 
Nie, od dwóch lat ich nie ma  
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Natomiast rolkarze tak czy tak są. 
 
Pan Grzegorz Pawlak – Naczelnik Wydziału Planowania i Koordynacji Straży 
Miejskiej w Gdańsku 
Jeżeli są widoczni rolkarze i patrol zauważy rolkarzy i są wstanie ich doścignąć to  
wtedy obowiązkiem jest zareagować bezpośrednio. Jeśli takie coś ma miejsce to 
proszę o telefon i będziemy interweniować. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Panie Naczelniku, macie patrole rowerowe, piesze itd. I jest takie miejsce w 
Brzeźnie, tam są bunkry, chodzicie tam, wjeżdżacie na tych rowerkach, nawet 
samochodem widziałem jak wjeżdżał patrol. Na bunkrach jest takie podwyższenie, 
taki punkt widokowy i  parę dni temu ognisko sobie tam palili. Tam samochodem 
się nie wjedzie, natomiast powinno być patroli pieszych trochę więcej. Następny 
punkt, przeprawa promowa Wisłoujście. Po lewej stronie jak się jedzie wzdłuż  
kanału, po lewej stronie tej drogi jest dawna baza paliwowa. Tam też ciekawe 
rzeczy się dzieją . Warto byłoby czasami tam zajrzeć, bo ja tam nigdy patrolu 
nie widziałem.   
  
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Kto obsługuje monitoring, centra obsługi monitoringu. Co to za ludzie i czyi 
 to ludzie? 
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Pan Grzegorz Pawlak – Naczelnik Wydziału Planowania i Koordynacji Straży 
Miejskiej w Gdańsku 
Centra monitoringu obsługiwane są przez pracowników cywilnych Straży Miejskiej. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
A jakie przygotowanie zawodowe mają ci pracownicy? 
 
Pan Grzegorz Pawlak – Naczelnik Wydziału Planowania i Koordynacji Straży 
Miejskiej w Gdańsku 
To są z reguły byli funkcjonariusze, którzy po pewnym okresie prób zostali 
zweryfikowani i w pewien sposób nadają się do tego typu pracy. Trzeba 
odpowiednie cechy mieć żeby tam pracować i oni rzeczywiście spełniają się na 
 tych stanowiskach. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Jeżeli są emerytowani policjanci, to dobrze bo tu chodzi o te cechy szczególne, 
które tylko policjant z praktyką funkcjonariusz potrafi wykorzystać. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku. 
Rolkarz traktowany jest jako pieszy. Jest to istotna sytuacja, która zabrania 
prawnie użytkowania rolkarzom dróg rowerowych. I tutaj jest trzeba powiedzieć 
kolizja. Prawo jest takie jakie jest i należy je przestrzegać, natomiast życie 
pokazuje, że nie ma alternatywy innej niż poruszanie się rolkarzy po drogach 
rowerowych. Jesteśmy w sytuacji patowej, jest ciche przyzwolenie zarówno 
 Straży Miejskiej jak i Policji, i trzeba to powiedzieć głośno że taka jest 
rzeczywistość.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Czy jeszcze macie państwo pytania? Nie, proszę państwa, bardzo, bardzo dziękuję 
państwu, zaproszonym gościom i przystępujemy do następnego punktu. 
 
 

PUNKT – 1.1 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2011 rok –  
druk nr 177 sprawa: BRMB – S.0006.127.2011.WK (Oryginał projektu uchwały w 
protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z maja 2011 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku – zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 177. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki   
podziękował za przedstawienie informacji. Ponieważ nie było głosów w dyskusji, 
Komisja przystąpiła do głosowania. 
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USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Miasta Gdańska na 2011 rok – druk nr 177. 
 
    
Głosowanie: 
Komisja – 3 głosami za, przy 0  głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 177– 
w zakresie działania Komisji – bez poprawek (Opinia nr 09-06/17-10/2011). 
 

PUNKT – 2 
 
Opiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2010 
rok – w  zakresie działania Komisji.- Pismo: WF-I.3034.03.2011 IŚ 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku  
Panie przewodniczący, szanowni państwo. W związku z tym, że tutaj są 
przedstawiciele wydziałów które realizowały wydatki i pan Dyrektor MOSIRu, to 
rozumiem, że państwo opowiedzą o szczegółach, a ja będę mówiła tak ogólnie.  
 
W dziale 927, czyli w tym dziale z którego jest finansowana przede wszystkim 
kultura fizyczna i sport, dochody zostały zrealizowane na poziomie 214 milionów 
złotych. W głównej mierze były to, dotacja z budżetu państwa na realizację 
stadionu na Letnicy, było to 98 milionów złotych, 62 miliony było to zwrot dotacji 
którą wcześniej przekazywaliśmy do Sopotu na budowę hali na granicy Gdańska i 
Sopotu. W związku ze zmianą sposobu finansowania, Sopot wrócił nam dotacje, a  
my to przekazaliśmy im z powrotem na realizację hali na granicy Gdańska i Sopotu. 
Wydatki bieżące w dziale na sport zamknęły się w kwocie 18 milionów złotych, było 
to 84 % planu. Natomiast wydatki inwestycyjne wykonane zostały na poziomie 162 
milionów złotych, stanowią one 76 % planu. W głównej mierze wydane zostały na 
obiekty sportowe, z tego 102 miliony na stadion na Letnicy, modernizacja hali 
widowiskowo sportowej OLIVIA 5 milionów, budowa hali na granicy Gdańska i 
Sopotu 50 milionów złotych. To w takim ogólnym zakresie, a tutaj oddaje głos 
przedstawicielom poszczególnych wydziałów.   
 
Pani Katarzyna – Drozd –Wiśniewska – Kierownik Referatu Badań i Analiz 
Społeczno – Gospodarczych Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku  
W Wydziale Polityki Gospodarczej realizowaliśmy zadania z zakresu turystyki. 
Wydatki Wydziału to 33 miliony złotych, z tego 7 % to były wydatki na turystykę to 
 2 miliony 400 tysięcy złotych  z czego 1 milion 900 składka na Gdańską Organizację 
Turystyczną, 425 tysięcy złotych Pomorska Regionalna Organizacja Turystyczna, 
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 20 tysięcy złotych składki do Baltic Commission i Stowarzyszenia Europejski Szlak 
Gotyku Ceglanego i 102 tysiące złotych wydatki na trasy, szlaki miejskie, rozwój 
produktów turystycznych, promocji, imprez turystycznych i nagrody AMBERIF.  
To tak króciutko. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku. 
MOSiR Gdańsk realizował budżet, którego wykonanie w 2010 roku zostało dokonane 
na poziomie 5 milionów 501 tysięcy wpływów. Na ten stan przyczyniły się dochody  
z najmu – dzierżawy składników majątku zasobów Państwa. Zostały wykonane 
dochody na poziomie 2 milionów 590 tysięcy, wobec planowanych 3 milionów  
700 tysięcy. Powodem niższych wpływów były wysokie wynegocjowane przez 
dzierżawców stawki na przykład dzierżaw plaży, z których potem się po prostu  
nie wywiązywali. Mieliśmy z tego powodu wiele kłopotów, łącznie ze sprawami 
sądowymi z tytułu nie uzyskania wpływów. Sprawy mam nadzieję, będą w 
najbliższym czasie zasądzone. Wydatki jakie MOSIR poniósł w 2010 roku, są na 
poziomie 11 milionów 964 tysięcy złotych i zostały zrealizowane w 99,5 %.  
 
Pan Marcin Sylwańczyk – Kierownik Referatu Imprez Sportowych Biura 
Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012 Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
Na kulturę fizyczną było przeznaczone 4 i pół miliona złotych, w tym na dotacje dla  
Stowarzyszeń 2 miliony 695 tysięcy złotych. Drobne nie wykonanie które jest 
procentowe, wynika z tego, że udało nam się w drodze negocjacji obniżyć wartości 
niektórych zamówień. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki   
podziękował za przedstawienie informacji. Ponieważ nie było głosów w dyskusji, 
Komisja przystąpiła do głosowania. 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie sprawozdania z 
wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2010 rok –w  zakresie działania Komisji. 
    
Głosowanie: 
Komisja – 4 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosów wstrzymujących się - 
pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 
2010 rok- w zakresie działania Komisji (Opinia nr 09-06/16-09/2011). 
 

PUNKT – 3 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę w  sprawie 
wprowadzenia przepisów porządkowych związanych z przewozem osób i bagażu 
taksówkami na terenie Miasta Gdańska oraz wprowadzenia dodatkowego oznaczenia, w 
które winny być zaopatrzone taksówki osobowe.- druk nr 170. sprawa: BRMB – 
S.0006.120.2011.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z maja 2011 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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Pan Kazimierz Kuncewicz – Kierownik Referatu Komunalnego Wydziału 
Gospodarki Komunalnej Urzędu Miejskiego w Gdańsku – zreferował 
przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 170. W uchwale zmieniono załącznik, który 
informuje o opłatach i określono wielkość czcionek  
 
Radny Piotr Dzik – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Kosmetyczna zmiana, a istotne że jeszcze mieliśmy wrócić do tego,  bo nie 
dostaliśmy jako moja Komisja odpowiedzi o górnej granicy wysokości stawki, 
górnej granicy opłaty.  
 
Pan Kazimierz Kuncewicz – Kierownik Referatu Komunalnego Wydziału 
Gospodarki Komunalnej Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
Miasto się tym tematem nie zajmuje. Wystąpiliśmy do taksówkarzy o określenie tej 
stawki bazowej. 
 
Radny Piotr Dzik – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ale oni przysłali wam wszystkie dokumenty 
 
Pan Kazimierz Kuncewicz – Kierownik Referatu Komunalnego Wydziału 
Gospodarki Komunalnej Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
Nie, nie, właśnie nie i nie otrzymaliśmy tej stawki bazowej. 
 
Radny Piotr Dzik – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Jak to nie, przecież ja też dostałem taki komplet. Nieważne, to na mojej komisji 
będzie we wtorek. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki  
Ja mam do pana pytanie, bo faktycznie było tak, że taksówki są na różnych 
przystankach, na różnych postojach. Na ogół jest tak, że ten pasażer wsiada z 
prawej strony samochodu ale są przystanki postoju gdzie wsiada z drugiej strony i 
tam już nie widzi tego. Dopiero jak wsiądzie do samochodu i trzaśnie drzwiami no 
to już usługa jest rozpoczęta. Chodzi o to żeby tak było również po lewej stronie. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki    
Czy Ty składasz formalny ten wniosek? 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki  
Dokładnie tak 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki    
Dobrze, wobec tego musimy przegłosować ten wniosek. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Ja mam kontr wniosek. Nie można zakleić wszystkich drzwi. Niech oglądają to 
miasto turyści a tak będą cenniki oglądać. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki    
Kto z kolegów radnych jest za wnioskiem kolegi Krzysztofa Wieckiego, żeby 
oznakować drzwi tylnie samochodu, po lewej i po prawej stronie. 
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Głosowanie wniosku: 
Komisja – 1 głos za, przy 3 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się – 
negatywnie zaopiniowała wniosek. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki   
podziękował za przedstawienie informacji. Ponieważ nie było więcej głosów w 
dyskusji, Komisja przystąpiła do głosowania. 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę w  sprawie wprowadzenia przepisów 
porządkowych związanych z przewozem osób i bagażu taksówkami na terenie Miasta 
Gdańska oraz wprowadzenia dodatkowego oznaczenia, w które winny być zaopatrzone 
taksówki osobowe.- druk nr 170 
    
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami za - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 170– w zakresie działania Komisji – bez 
poprawek (Opinia nr 09-06/18-11/2011). 
 

PUNKT – 4 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wykazu kąpielisk na   
polskich obszarach morskich  przyległych do granic Gminy  Miasta Gdańska w roku  
2011. –  druk nr 150. sprawa: BRMB – S.0006.100.2011.WK (Oryginał projektu 
uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z maja 2011 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
  
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku. zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 150. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki   
podziękował za przedstawienie informacji. Ponieważ nie było głosów w dyskusji, 
Komisja przystąpiła do głosowania. 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wykazu kąpielisk na  polskich obszarach morskich  
przyległych do granic Gminy  Miasta Gdańska w roku  2011. –  druk nr 150 
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Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami za - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 150– w zakresie działania Komisji – bez 
poprawek (Opinia nr 09-06/19-12/2011). 
 

PUNKT – 5 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/525/96 
Rady Miasta Gdańska z dnia 30.12.1996 r. w sprawie przekształcenia zakładu  
budżetowego Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku w jednostkę  
budżetową o nazwie Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku -druk nr  153. 
sprawa: BRMB – S.0006.103.2011.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z 
sesji Rady Miasta Gdańska z maja 2011 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
  
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku. zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 153. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki   
podziękował za przedstawienie informacji. Ponieważ nie było głosów w dyskusji, 
Komisja przystąpiła do głosowania. 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/525/96 Rady Miasta Gdańska z dnia 30.12.1996 
r. w sprawie przekształcenia zakładu budżetowego Miejskiego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji w Gdańsku w jednostkę budżetową o nazwie Miejski Ośrodek Sportu i 
Rekreacji w Gdańsku -druk nr  153. 
 
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami za - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 153– w zakresie działania Komisji – bez 
poprawek (Opinia nr 09-06/20-13/2011). 
 
 

PUNKT – 6 
  

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
 

• Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
przedstawił pismo z dnia 17.05.2011r. z Klubu Lekkoatletycznego 
„LECHIA” Gdańsk dotyczące 18 Biegu św. Dominika, które jest 
załącznikiem nr 5 do protokołu  
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Pan Stanisław Lange – Dyrektor Klubu Lekkoatletycznego LECHIA Gdańsk -  
Zreferował i omówił treść przedmiotowego pisma oraz zwrócił się do Komisji o 
poparcie wystąpienia do Prezydenta Gdańska o zwiększenie dotacji.  
 
USTALENIA KOMISJI 
Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska po zapoznaniu się ze sprawą 
w pełni popiera przedstawioną inicjatywę i rekomenduje ją. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie – 5 głosami za - wniosek 
został przyjęty 
 
Treść wniosku nr 09-06/03-03/2011 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu 
 
 

• Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
przedstawił pismo ze Związku Miast Polskich o wytypowanie 
przedstawiciela do prac komisji Związku Miast Polskich. Pismo z dnia 20 
kwietnia 2011r- stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 
Następnie przewodniczący zgłosił kandydaturę radnego Piotra Borawskiego 
 
USTALENIA KOMISJI 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki. 
Komisja wytypowała Radnego Piotra Borawskiego, jako przedstawiciela 
Komisji Sportu i Turystyki RMG, który wejdzie w skład Komisji ds. Turystyki, 
Kultury Fizycznej i Sportu. 
 
Pismo BRMG-KSiT-IX/0012.6.9.2011.AJ stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu. 
 
 

• Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
przedstawił pismo z dnia 11 maja 2011r z Miejskiego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji w Gdańsku, w sprawie bez przetargowego wynajmu lokalu 
socjalno biurowego przy mini torze na terenie zamkniętym przy 
stadionie żużlowym , dla fundacji Zenona Plecha, popularyzującą sport 
żużlowy - który stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

 
USTALENIA KOMISJI 
Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska po zapoznaniu się ze sprawą 
w pełni popiera wystąpienie MOSIR i rekomenduje ją. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie – 5 głosami za - wniosek 
został przyjęty 
 
Treść wniosku nr 09-06/04-04/2011 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu 
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Ponieważ nie było więcej spraw wniesionych i wolnych wniosków, Przewodniczący 
podziękował wszystkim za przybycie i zaprosił na następne posiedzenie Komisji. 
  
Na tym posiedzenie zostało zakończone -  godz.18.00 
 

 
 

                                              Przewodniczący 

                                                  Komisji Sportu i Turystyki RMG 

                                

                                                            Mirosław Zdanowicz 

 
Protokół sporządziła: 
 
 
Anna Jabłońska 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


